



Горгиппия – один из наиболее крупных городов Причерноморья античной эпохи (VI в. до н. э. – III в. н. э., центр курорта Анапа). В 1950–2000 гг. Горгиппия исследовалась экспедицией Института археологии РАН.

В книге публикуется с интерпретацией уникальный погребальный комплекс фресок и артефактов римского периода, раскопанный на некрополе древнего города в 1975–1976 гг. К настоящему времени осуществлена реставрация значительной части фресок, что позволяет произвести первое полное издание материала: анализ, принадлежность, реконструкция представлений о мироздании, социальная психология; смысл, эволюция и символика мифологических образов.

Книга рассчитана на археологов, историков, искусствоведов, музейных работников, аспирантов, студентов, а также на круг читателей, интересующихся античной цивилизацией и наукой археологией.

Gorgippia was one of the largest ancient cities in the Black Sea region. It existed from VI century B. C. to III century A. D. Its former site is now located in the center of the resort town of Anapa in the north Caucasus. An expedition from the Institute of Archeology of the Russian Academy of Sciences studied it from 1950 to 2000.

The book gives a comprehensive account of a unique funerary complex decorated with fresco paintings and containing artifacts of the Roman period (the turn of II–III centuries A. D.), found on the necropolis of the city in 1975. By now, a significant part of the fresco paintings have been restored allowing to publish the first full edition of the material. Style analysis, dating and other historical characteristics of the complex; philosophy of the world order in the visual cosmogram, social psychology; the meaning of the character and the evolution of the image in ancient mythology.

The book is aimed at archaeologists, historians, art experts and those interested in ancient civilization and archaeological science.

ISBN 978-5-93061-180-9



9 785930 611809

Е. М. АЛЕКСЕЕВА НЕКРОПОЛЬ АНТИЧНОГО ГОРОДА ГОРГИППИИ

Е. М. АЛЕКСЕЕВА  
**НЕКРОПОЛЬ  
АНТИЧНОГО ГОРОДА ГОРГИППИИ**  
КОМПЛЕКС ГРОБНИЦ РУБЕЖА II–III ВВ. Н. Э.